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ACTA DE LA REUNIÓ DE LA COMISSIÓ ACADÈMICA DE LA FACULTAT DE BIOLOGIA 
 
 
 
Dia: 27 d’octubre de 2020 
Hora: 15:15 hores 
Espai de reunió virtual: BB Collaborate  
Enllaç: <https://eu.bbcollab.com/guest/b2c3c0c144124d74b715f442ca438c91> 
 
 
Ordre del dia: 
1. Aprovació de les actes anteriors 
2. Informe de la degana 
3. Informe del president de la comissió, vicedegà acadèmic 
4. Aprovació, si s’escau, de Aprovació si s’escau de la normativa “Mesures per a la seguretat a les 

pràctiques de camp de la Facultat de Biologia” 
5. Afers a tràmit 
6. Torn obert de paraules 
 
Assistents connectats: 17 
 
Membres de la Comissió Acadèmica de la Facultat:  
Rosa M. Araujo, Carmen Bergareche, Silvia Busquets, Marta Camps, Empar Carrillo, M. Esther Esteban, 
Joan Carles Ferrer, Rosina Gironès (convidada), Albert Martínez, Francesc Oliva, Teresa Pagès, Manuel 
Reina, Xavier Remesar, Araceli Rosa, M. Teresa Sauras, Maria Soley, Jordi Urmeneta. 

Es disculpen: Núria Bonada, Anna Gumà, Luis Santamaria; Magdalena Grifoll 
 
1. Aprovació de l’acta anterior 
 S’aproven les actes anteriors 
 
2. Informe de la degana 

La degana informa sobre la situació actual i la recomanació de passar totes les classes teòriques o 
d’activitats diverses a format online a partir del 2 de novembre. Quedarien només com a presencials 
les pràctiques de laboratori, de camp, d’ordinador (si el programa no es de lliure accés), i qualsevol 
altre que no pugui o sigui molt complicat realitzar-la virtualment. També seran presencials els 
exàmens i proves d’avaluació. Els alumnes que s’hagin de desplaçar per pràctiques ho podran 
continuar fent. La facultat continuarà oberta i es disposarà d’aules amb connexió i endolls i alguna 
d’ordinadors per els alumnes que han de venir a pràctiques i els quedin espais buits entre elles. 
Demana la seva aprovació per la Comissió Acadèmica. S’aprova per assentiment. S’enviarà el 
comunicat al PDI i als estudiants. 
 

3. Informe del president de la comissió 
El vicedegà, Albert Martínez comenta detalladament els punts del document enviat prèviament als 
membres de la Comissió. 
 
Canvis en Vicerectorats: 
- S’informarà que les vicerectores Amèlia Diaz i Sílvia Burset (vicerectores d’ordenació acadèmica 

i de docència, respectivament) han demanat la dimissió i els substituts són la Dra Mercè Puig i el 
Dr. Gustavo Llorente. 
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Docència actual: 
- Com ha explicat la degana, a rel del decret de la Generalitat de passar a mode virtual les classes 

teòriques, els caps d’estudis han reorganitzat la presencialitat dels estudiants a partir de la decisió 
que va prendre la comissió acadèmica en una reunió extraordinària del dia 14 d’octubre.  

- Tal com es comenta al punt 2, a partir del dilluns 2 de novembre totes les classes teòriques i 
equivalents passaran a online. Es mantindran presencialment les pràctiques de qualsevol 
naturalesa, a no ser que es puguin impartir telemàticament. 

- S’han adquirit més micròfons de solapa tant per connectar-se als altaveus de la classe com per 
connectar-se a l’ordinador per a realitzar classes en línia. 

TFG: 
- Hem reactivat la redacció d’una nova normativa pels TFGs que plasmi millor la realització actual 

de pràcticums i TFGs. Aquesta normativa passarà per la comissió acadèmica per a ser aprovada. 
Si s’aprova durant aquest curs, aquesta normativa serà vàlida a partir del curs 21-22. 

- Una de les preocupacions que tenen els gestors dels TFGs (i també alguns professors) és que 
s’introdueixin totalment i correctament les hores Gr@d de tutoritzacions de pràcticums i TFGs, a 
la vegada que les hores Gr@d corresponents als tribunals de TFG. És per això que es proposa 
centralitzar la introducció d’aquestes hores des de gestió TFGs, i no des dels 
departaments/seccions, a partir d’aquest curs 20-21, cosa que comportaria menys feina als 
encarregats de dur-ho a terme dins de cada secció.  

- La Comissió està d’acord sempre que no alenteix el procés. 

Assignatures noves: 
- Astrobiologia: El Dr. Butturini i el Dr. Urmeneta varen proposar crear l’assignatura optativa de 3 

crèdits Astrobiologia, per a diferents graus de la facultat, però especialment per a Biologia i 
Ciències Ambiental, podent acceptar alumnes de Física, Química i de Ciències de la Terra. Van 
tenir el vistiplau dels caps de departament corresponents però els caps d’estudis no ho consideren 
adequat, al menys de moment, per la quantitat d’optatives que hi ha en aquests graus. El Dr. 
Butturini demana que es tingui en consideració per altres anys. 

- Bioètica: D’altra banda, la facultat aposta per una optativa sobre bioètica, assignatura transversal 
de 3 crèdits i que es podria ofertar per a tots les graus (encara en discussió per a Ciències 
Ambientals). La coordinadora d’aquesta assignatura seria la Dr. Marfany i comptaria amb 
intervenció de professors de veterinària, dret, medicina, dades, filosofia, etc. 

- S’accepta que es tiri endavant la Bioètica i es deixa la Astrobiologia per decidir a partir de març 
si també es proposa com optativa.  

CHARM-EU: 
- S’està creant el Masters course in Global Challenges for Sustainability coordinat per la UB i amb 

participació de quatre universitats europees dins del programa CHARM-EU. Després d’una crida 
per a tot el professorat, s’han incorporat en els equips de creació del màster fins a 9 professors 
d’aquesta facultat. El màster començaria el curs 21-22 i està enfocat en la transversabilitat en els 
coneixements i gestió de l’Aigua, dels Aliments i de la Vida i Salut. S’oferiran 3 mòduls, a triar 
per a 100 estudiants: Aigua, Alimentació i salut i TFM. Estan implicats 2 directors de departament. 

Acreditacions: 
- El 17 i 18 de novembre s’acreditaran (visita del CAE), de manera virtual, els màsters de Genètica 

i Genòmica, Immunologia Avançada, Microbiologia Avançada i Neurociències.  

- D’altra banda, els dies 23, 24 i 25 de novembre tindrà lloc la visita del CAE per als màsters 
d’Aqüicultura, Antropologia Biològica, Biodiversitat i Ecologia, gestió i restauració del medi 
natural. 

- Màster d’Oceanografia i gestió del medi marí: a mitjans del 2021 ha de passar una acreditació. 
La proposta dels membres del CAI (comitè avaluador intern) que ajudarà a la confecció de 
l’informe d’autoavaluació és la següent: Albert Martínez (vicedegà acadèmic), Francesc Cebrià 
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(vicedegà de Qualitat, Innovació i Professionalització), Lluís Carmona (coordinador màster 
Oceanografia i gestió del medi marí), Isabel Cacho (coordinadora TFMs del màster OGMM), 
Teresa Pagès (representant altres màsters), Dolors López Godall (Administració), Dolors Yvorra 
(Administració), David Casals Blanch (estudiant) i Júlia Rodríguez Puig (estudiant).  

- S’accepta la proposta de membres del CAI, 

Màster Data Science: 
- La URV lidera la gestió d’un màster interuniversitari (la major part de les universitats catalanes 

hi participarien) titulat MSc Biomedical Data Sciene en la que la participació de la facultat seria 
d’unes 10 hores. Els responsables de la UB, han contactat amb en Toni Monleon (Sessió 
Bioestadística), coordinador del curs de postgrau de Data Science de la facultat,  perquè sigui el 
responsable d’aquesta docència. 

Normativa Mesures sortides de camp: 
- Tal i com vàrem enviar en un correu, s’ha elaborat una normativa de Facultat per a les mesures 

de seguretat i responsabilitat en les sortides da camp. En aquesta comissió es recullen les esmenes 
dels seus membres i s’aprova, si s’escau. En cas d’aprovació, el document passaria a serveis 
jurídics i, quan es rebés aprovat per aquests serveis, es publicaria per la seva aplicació immediata. 

- Es tractarà més àmpliament en el següent punt. 

Obres Ascensor Aulari: 
- Fa uns dies, s’ha aprovat la construcció d’un ascensor a l’aulari, la qual es durà a terme durant tot 

el mes de juliol i agost. Per aquest motiu, no es podrà dur a terme cap activitat docent en l’aulari 
durant el mes de juliol. El vicedegà acadèmic es posarà en contacte amb aquells caps d’estudis i 
coordinadors de cursos que tenen programades activitats en aquells període per buscar solucions. 

Robatoris: 
- Fa uns dies es va emetre un comunicat alertant de l’increment de robatoris en la situació actual 

d’anonimat (mascareta posada) i aules obertes. Es prega que tant professors com alumnes tinguin 
cura de les pertinences. 

 
4. Aprovació, si s’escau, de la normativa “Mesures per a la seguretat a les pràctiques de camp de 

la Facultat de Biologia” (veure annex) 
Es discuteix el document i es van presentant esmenes. El vicedegà proposa de deixar un parell de dies 
perquè els membres el puguin revisar bé i s’inclogui com annex a l’acta el document modificat, prèvia 
acceptació per part de la Comissió. 
S’adjunta com annex el document final amb les esmenes proposades. 
 

5. Afers a tràmit 
Es presenta l’itinerari d’extinció del màster de Bioinformàtica, aprovat per la Permanent de la 
Comissió Acadèmica. S’ha comprovat que tot està bé. 
 

6. Torn obert de paraules 
El Xavier Remesar pregunta si les ulleres haurien de ser obligatòries per a totes les pràctiques, si no 
es necessiten per la pràctica en si. Es recomana que si, per el tema COVID, per la proximitat entre els 
alumnes i el professorat al resoldre els dubtes. Els hauríem d’obligar a portar-les. 

 
Sense més temes a tractar, s'aixeca la sessió a les 17:03 hores.  
 
  
 
La Secretària de la Comissió     Vist i Plau President de la Comissió 
Teresa Pagès        Albert Martínez 
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